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غنیسازی 60 درصد ؛ پیشنهاد 100 نماینده مجلس

طرح الزام دولت به غنیسازی اورانیوم به میزان حداقل 60 درصد جهت تامین نیازهای صلحآمیز داخلی با 100 امضا

تقدیم هیئت رئیسه مجلس شد.

در جلسه علنی دیروز مطرح شد
غنیسازی 60 درصد ؛ پیشنهاد 100 نماینده مجلس

طرح الزام دولت به غنیسازی اورانیوم به میزان حداقل 60 درصد جهت تامین نیازهای صلحآمیز داخلی با 100 امضا تقدیم
هیئت رئیسه مجلس شد.

در ابتدای جلسه علنی روز چهارشنبه خانه ملت، محمدحسین فرهنگی عضو هیئت رئیسه مجلس گفت: طرح انتقال پایتخت به
صورت دو شوری در مجلس بررسی میشود و نمایندگان میتوانند در این فرصت پیشنهادات خود را در خصوص این طرح به

کمیسیون شوراها و امور داخلی ارایه دهند.

طرح انتقال پایتخت در کمیسیون شوراها
پس از آنکه کلیات طرح انتقال پایتخت روز سه شنبه به تصویب رسید، طبق روال عادی باید روز چهارشنبه بررسی جزئیات این
لایحه در دستور کار جلسه علنی مجلس قرار میگرفت اما به دلیل ایراداتی که به این طرح مخصوصاً بار مالی آن برای دولت

وارد بود برای بررسی بیشتر طرح به کمیسیون شوراها فرستاده شد.
در ادامه نمایندگان مجلس در جلسه علنی خود گزارش کمیسیون انرژی به مجلس در ارتباط با طرح حمایت از صنعت برق کشور

را در دستورکار خود قرار دادند و آن را بررسی کردند.
نادر قاضیپور نماینده مردم ارومیه در مجلس در جریان بررسی کلیات طرح حمایت از صنعت برق کشور و در مخالفت با کلیات
آن، این طرح را بسیار خطرناک خواند و گفت: اگر دولت میخواست خودش لایحه ارائه میداد اما ارائه نکرد و این سوال است

که چرا دولت در این زمینه پیشقدم نشده است و اگر دولت چنین طرحی را لازم میدانست خودش ارائه میکرد.
نماینده ارومیه در مجلس تصریح کرد: این طرح دولت را مکلف میکند که برای سال ۸۸ به افرادی خاص و از بیتالمال پول
پرداخت کند و دخیل کردن بخش خصوصی در این بحث آن هم برای سالهای قبل یعنی دادن میلیونها پول به افراد خاص و

بنده خواهش میکنم به این طرحها که برای افراد خاصی نوشته شده رای ندهید.
در ادامه حسین امیری خامکانی عضو کمیسیون انرژی مجلس در موافقت با کلیات این طرح اظهار داشت: کمتر کارشناسی است
که نگران خاموشیها در سال ۹۳ و ۹۴ نباشد و نامههایی نیز به لاریجانی نوشته شده که وی این نامهها را به کمیسیون انرژی
ارجاع داده است و اعضای کمیسیون انرژی در جلسهای با لاریجانی وضعیت صنعت برق را تشریح کردیم. مرکز پژوهشهای
مجلس نیز تاکنون دو بار نسبت به وضعیت صنعت برق هشدار داده و کارشناسان و گروههای مختلف نیز نسبت به این مورد

ابراز نگرانی کردهاند و این طرح اتمام حجتی است تا ما به وظیفه خود عمل کرده باشیم.
مهرداد لاهوتی نماینده مردم لاهیجان نیز در مخالفت با کلیات این طرح گفت: دلیل مخالفت بنده با این طرح مخالفت خود
دولت است و ما قصد داریم قانونی را وضع کنیم که دولت باید آن را اجرا کند اما خودش مخالف است پس اجازه بدهیم اگر

دولت مشکلی دارد خودش آن را به صورت لایحه ارائه کند و با تصویب طرحی آن را به دولت تحمیل نکنیم.
حمیدرضا فولادگر نماینده مردم اصفهان در مجلس نیز در موافقت با کلیات این طرح با بیان اینکه همه کارشناسان وزارت نیرو با
این طرح موافق هستند، تصریح کرد: دولت قبل از طریق لایحه بودجهها اهداف خود را پیش میبرد و دولت جدید هم که
مدت کمی است روی کار آمده و فرصت نکرده به این مشکلات بپردازد؛ اینکه دولت لایحهای برای حمایت از صنعت برق ارائه

نکرده، تکلیف را از گردن ما ساقط نمیکند.
وی با بیان اینکه برقی کردن چاههای آب کشاورزان برای ما یک تکلیف است، گفت: برقی کردن چاهها نیاز به تولید برق دارد و

با این طرح باید از مشارکت بخش خصوصی استفاده کنیم.

تصویب کلیات طرح حمایت از صنعت برق
پس از سخنان موافقان و مخالفان نمایندگان با 118 رای موافق، 77 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 222 نماینده

حاضر در صحن مجلس با کلیات این طرح موافقت کردند.
این طرح سپس با نظر هیئت رئیسه مجلس برای رفع مشکلات به کمیسیون مربوطه ارجاع شد تا اشکالات آن برطرف شود و

بدین ترتیب طرح حمایت از صنعت برق کشور دو شوری شد.

طبیبزاده: در ازای هیچ همه اطلاعات پایه کشور را تحویل دادیم
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در جلسه روز چهارشنبه مجلس زهره طبیبزاده نماینده مردم تهران در نطق میان دستور گفت: هر چند نزدیک بودن به ایام 9
دی ضرورت پرداختن به این حادثه مهم تاریخی را بیشتر میکند اما به دلیل اهمیت توافقنامه ژنو، شفاف سازی آن را وظیفه

شرعی و قانونی خود میدانم.
وی افزود: در این توافقنامه چه دادیم و چه گرفتیم، اما در اختیار گذاشتن کامل کلیه اطلاعات پایه در مرحله نخست مذاکرات در
اختیار آمریکا و طبعا رژیم صهیونیستی، چنانچه به هر دلیلی مذاکرات در مرحله بعد تداوم نیابد در ازای تقریبا هیچ، همه

اطلاعات پایه کشور را تحویل داده ایم.
طبیبزاده با اشاره به محدودسازی سطح غنیسازی به زیر 5 درصد و حجم آن بر اساس نیاز داخلی ادامه داد: توافق طرفین
خلاف حاکمیت ملی و معاهده انپیتی است؛ با قطع کامل غنیسازی 20 درصد و اختصاص بخشی از آن برای تامین سوخت 4
سال آینده رآکتور تحقیقاتی تهران و تبدیل مابقی آن پس از سپری شدن این زمان راه رفته علمی بیاثر است و دستان ما در

برابر آنان برای دریافت سوخت 20 درصد دوباره دراز خواهد شد.
نماینده مردم تهران افزود: سؤال من این است که در مرحله اول مذاکرات درباره سطح و حجم هر آنچه قابل معامله بود از سوی
ایران روی میز گذاشته شده و جلو جلو پیش فروش شد، برای مراحل بعدی مذاکرات و علت اصلی مذاکرات یعنی حذف کامل

تحریمها چه چیزی برای گذاشتن روی میز ما وجود دارد.
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